
  

     

October 25, 2023 
 

To: All Pioneer Manor residents, families and substitute decision-makers  

 

Re:  Pioneer Manor Update #201 

 

We thank everyone for their continued support and would like to share the following updates: 
 
Outbreak Status 
Public Health Sudbury & Districts expanded the COVID-19 outbreak to include the Killarney Home Area on October 23, 2023. 
As of this afternoon, there are 10 active COVID-19 cases in residents. All visitors to the affected Home Areas are reminded to 
wear the required personal protective equipment (identified outside your loved one’s room and at the entrance of the Home 
Area). 
 
Summary of current outbreak status: 
 

Outbreak - Declared Over  

Home Area Date Initiated  Date Declared Over Type 

Tulip October 22, 2023  COVID-19 

Killarney October 23, 2023  COVID-19 

Lilac/Mallard October 24, 2023  Enteric 

 
Pleasurable Dining Experience 
The Home is always pleased to see families visiting and enjoying meal service with their loved ones. To continue to provide a 
pleasurable dining experience to all residents, we ask that if you plan to eat with your loved one, you eat in a separate 
location, such as the parlour rooms, solariums, or the resident’s room. If assisting your loved one (excluding Lodge 1), one 
family member is welcome to assist at the table, however you may be asked to relocate if the dining room becomes too 
crowded and noisy.   
 
If your loved one resides in Lodge 1, our goal is to provide a secure and quiet environment while promoting optimal nutrition 
with minimal distractions. As such, we kindly ask that all family members or designate care providers assist with meals in a 
dining location separate from the main dining room table. Options include the area behind the fireplace, the Great Room or 
your loved one’s room.  
 
Please contact the Food Services Department if you have any questions or concerns. We look forward to seeing you during 
meal services and appreciate your involvement and assistance.  
 
As always, please do not hesitate to contact us should you have any questions. 
 
Sincerely, 

    
 Aaron Archibald    
 Director, Long-Term Care Services   
 
 c.c.:  Councillor René Lapierre, Chair, Community & Emergency Services Committee 

Ed Archer, Chief Administrative Officer 
 Steve Jacques, General Manager, Community Development 
 Dr. Maurice St. Martin, Medical Director 

Andrée Quesnel, Nicole Leclair, Managers of Resident Care  
Dianna Foster, Family Council 

 Maria Aprea, Resident Council 



  

     

Le 25 octobre 2023 
 
Objet : Deux cent et unième mise à jour du Manoir des pionniers 
 
À l’attention des résidents du Manoir des pionniers, de leurs familles et de leurs mandataires spéciaux 

 
Nous remercions tout le monde de leur soutien continu et tenons à partager les mises à jour suivantes :   
 
Mise à jour sur les éclosions 
Le 23 octobre 2023, Santé publique Sudbury et districts a élargi le statut d’éclosion de COVID-19 en vue d’inclure l’aire 
résidentielle Killarney. À l’heure actuelle, dix (10) résidents souffrent activement de la COVID-19. Tous les visiteurs des aires 
résidentielles touchées sont priés de porter tout l’équipement de protection individuelle indiqué (tel qu’identifié à l’extérieur de 
la chambre de votre proche et à l’entrée de l’aire résidentielle). 
 
Sommaire des éclosions actuelles : 
 

Éclosion  

Aire résidentielle Date de la déclaration  Date de la fin Type 

Tulip 22 octobre 2023  COVID-19 

Killarney 23 octobre 2023  COVID-19 

Lilac/Mallard 24 octobre 2023  maladie entérique 

 
Pour une expérience gastronomique plaisante 
Le Manoir des pionniers est toujours heureux de recevoir la visite des familles et de les voir profiter du service de repas avec 
leurs proches. Afin de continuer d’offrir une expérience gastronomique plaisante à tous les résidents, nous vous demandons 
que si vous prévoyez manger avec votre proche, de manger dans un endroit séparé, comme un salon, un solarium ou la 
chambre du résident. Si vous aidez votre proche (sauf dans le Lodge 1), un membre de la famille peut venir l’aider à la table, 
mais il se peut que l’on vous demande de changer d’endroit si la salle à manger est trop occupée et bruyante.  
 
Si votre proche réside dans le Lodge 1, notre objectif consiste à offrir un milieu sécuritaire et tranquille tout en favorisant une 
nutrition optimale sans trop de distractions. À cet effet, nous demandons que tous les membres de la famille ou les 
prestataires désignés de soins aident les résidents avec leurs repas dans un endroit séparé de la table principale dans la salle 
à manger. Parmi les options à votre disposition, notons l’espace derrière le foyer, la grande salle ou la chambre de votre 
proche. 
 
Veuillez communiquer avec les Services alimentaires si vous avez des questions ou des préoccupations. Nous avons bien 
hâte de vous voir durant les repas et nous vous remercions de votre participation et de votre aide. 
 
Comme toujours, si vous avez des questions, n’hésitez surtout pas à communiquer avec nous. 
 
Sincèrement, 
 

    
 Aaron Archibald    
 Directeur, Services de soins de longue durée 
 
 c. c.  René Lapierre, conseiller municipal et président du Comité des services communautaires et d’urgence 

Ed Archer, administrateur en chef 
 Steve Jacques, directeur général du Développement communautaire 

 Dr Maurice St. Martin, directeur médical 
Andrée Quesnel et Nicole Leclair, gestionnaires des soins aux résidents  

 Dianna Foster, Conseil des familles 
 Maria Aprea, Conseil des résidents 


